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A vigasztaló Szentlélek

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 
Szentmise bevezetése

Isten  hozta  a  Testvéreket!  Könnyen  találunk  helyet  itt  a  kápolnában.  Jó  lenne,  ha  ilyen
egyszerű lenne helyet találni Isten országában is! Többen mondják, hogy nagyon nehéz itt a
kápolna közelében parkolóhelyet találni. A keresztény közösségben helyet találni néha még
nagyobb erőfeszítést  kíván tőlünk.  A mai  ünnep arról  szól,  hogy mindenki  megtalálhatja
helyét Isten országában, az Egyházban a keresztények közösségében, ha akarja!  Ennek is
feltételei vannak, Istenre és egymásra figyelni kell és akkor mindez lehetséges! 

A liturgiát  vezető  pap az  Atya  szeretetére,  a  Fiú kegyelmére  és  a  Lélek egyesítő  erejére
figyelmezteti az embereket! Az elmúlt vasárnapokon beszéltünk arról, hogy 

Isten szeretetébe von be bennünket, beavat az ő szeretetvilágába!
A Fiú, Istennek ezt a szeretetét kézzelfoghatóvá teszi!

A Lélek egybeölel bennünket, ha engedjük!

Mindegyikünk vágyakozik 
szeretetközösségre, a szeretet jeleire 
és arra, hogy a másik ember befogadja szeretetébe! 
Az élet ilyen egyszerű!
A mai ünnep, pünkösd ezt az igazságot hirdeti! 
Tartsunk bűnbánatot!

Szentbeszéd

Majd eljön a Szentlélek és megújul a Föld színe!

Kedves Testvérek!
A feltámadás utáni idő, a húsvét utáni idő a Föld megújulásának, a Föld új életre támadásának
időszaka!  Most  ezt  az  időszakot  éljük!  Karácsony  időszakában  azt  hallottuk,  hogy  Isten
szeretetből  teremtett  mindent,  szeret  bennünket,  ezért  adta  a teremtett  világot  és teremtett
minket  is.  Húsvét  időszakában  arról  hallottunk,  az  idei  évben  különösképpen  is  sokat
hangsúlyoztam:  mit  jelent  az,  hogy  Isten  bevon  bennünket  szeretetébe!  Az  egész
kereszténységből mindenek előtt ezt kellene megérteni, mert ez a kereszténység lényege!

Beletartozunk az Isten szeretetébe!

Isten azt akarja,
hogy mi is egymással így tartozzunk  össze!
Egymás szeretetében helyünk legyen!
Ebből életünk támadjon!

A mai ünnep, pünkösd arról szól, hogy ez a titok működni kezd!
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Nem csupán Isten szeretetébe tartozunk bele, 
nem csupán egymással élünk szeretetben, békében, – jó esetben - 
hanem ezt továbbadjuk! 
A világ megújulásának ez az útja! Nincs más út!

Jézus, amikor búcsúzik az apostoloktól, azt mondja:
jobb nektek, hogy én elmegyek!

Hogy gondolhattak volna ilyet az apostolok! Hogy gondolhattak volna ilyet az emberek, akik
Jézust látták, hallották, tanítását ismerték! Hogy gondolhattak volna ilyet!

És, és mégis ez az igazság!
Jobb nem látni Jézust, jobb nem hallani Jézust,
mint Isten Lelkét befogadni az életünkbe
és úgy élni, mint az Isten fiai!
Akik befogadták Isten Lelkét, azok az Isten fiai!
Ez az a jobb!

Más az, hogy Jézus a mester, Jézus a nagy tanító, Jézus a nagy példakép! Micsoda minőségi
különbség,  mekkora  lépés  a  mi  emberi  életünkben,  egész  emberi  történelmünkben,  hogy
bennünk működik az az isteni Lélek, akit Jézusban is megcsodáltunk! Ezt az első hallásra talán
hihetetlennek tűnő jézusi igazságot próbáljuk a magunk javára fordítani!

Az örmény pátriárka gondolatai a Szent István-bazilikában
Tegnap a Szent István-bazilikában az örmény pátriárka nagy ajándék volt mindenkinek, akik
ott voltak, valamit megsejtettek kelet misztériumából. Egyet ne felejtsünk el mi Budapesten,
Magyarországon,  nyugaton,  hogy az  első  nép,  amely  kereszténynek volt  mondható,  azok
örmények  voltak.  Erre  kevésszer  gondolunk.  Ma,  azok  az  ijesztően  rossz  hírek,  amiket
hallunk, éppen azt az örökséget pusztítják, amelyet az örmények jelenítettek meg és a többi
keleti keresztény Irakban, Iránban, Szíriában, az asszír, Babilon világban. 

A pátriárka idézte az örmények XX. századi iszonyú tragédiáját. De sokkal fontosabb volt az
a felszabadító üzenet, amit hallottunk tőle pünkösddel kapcsolatosan. Két nagyon lényeges
igazság köré vonta gondolatait. Az egyik igazság pünkösd új világa Babilonnal szemben. A
másik igazság ma különösképpen is izgalmas, hogy az a világ, amely akkor elkezdődött, az a
nyitott kapuk világa! Egy-két gondolatot visszaidézek a pátriárka üzenetéből.

Pünkösd válasz arra a világra, amit sajnos az az ember teremtett, aki szembe helyezkedett az
Istennel és ez által  megromlott  kapcsolata a másik emberrel!  Az ember kivonta magát az
Istennel való kapcsolatából és azon nyomban elkezdődött az egymással való kapcsolatunknak
is  tragikus világa.  Babilon miről  szól?  Babilon arról  szól,  hogy az ember belesüppedt  az
önzésébe és abban a pillanatban - amint az ember csak a maga világába zárkózik - megszűnik
minden  kapcsolata!  Ez  az  önző  világ  az,  amit  az  Isten  meg  akar  szüntetni!  Ezért  a
megváltás, ezért pünkösd! 

A pátriárka is hangsúlyozta, hogy új világ támadt! Az önző világ megszűnt! Aki akarja, az
Isten szándéka szerinti életet élhet újból! Ez az az élet, amire mindannyian vágyakozunk, ami
ha hiányzik, szenvedünk! Az önző ember csak magával foglalkozik! Az önző embert senki és
semmi nem érdekli, következésképpen ebből egy idegen világ támad!
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Pünkösd a megújult világ, ami azt jelenti, hogy az ember kinyílik. Az ember rádöbben arra,
amit Jézus mond: „Szeressétek egymást, ahogy Én szerettelek titeket!” Nagyon jól tudjuk,
hogy a szeretet útja azt jelenti, hogy az ember rálép az áldozatok útjára! Áldozatok nélkül
nem lehet összetartozni Istennel! Nem lehet úgy Istenhez tartozni, hogy nem imádkozunk,
nem veszünk részt  a  liturgiában,  a  keresztény közösség életében!  Hányszor  hallunk ilyet,
hogy én hívő vagyok, én keresztény vagyok, de nem imádkozik, templomba nem jön. Úgy
gondolja,  abban  a  hitben  él,  hogy  ő  ennek  ellenére  mindenkinél  jobb  is.  Lehetnek  jó
cselekedetei, de nem ez a döntő!

A döntő az Istennel és egymással való összetartozás, ami csak áldozatos lélekkel lehetséges!
Áldozatok  nélkül  nincsenek  kapcsolatok!  Hányszor  hall  az  ember  ilyeneket,  hogy  úgy
elromlott a mi közös életünk, hogy jobb abbahagyni az egészet. Különösen válások esetében
hallja az ember azt, hogy már sokkal, de sokkal jobb, ha ezt nem folytatjuk tovább. Nem ez a
megoldás!  Mi  lenne,  ha  azon  gondolkodnánk,  hogy  rendbe  tegyük,  helyre  hozzuk,
megújuljunk!  Ez  a  megoldás!  Pünkösd  világa  ezt  a  megoldást  nyújtja!  Helyre  hozni
kapcsolatainkat.  Istennel,  egymással!  A világ erre vágyakozik,  ezt  siratja!  Ezt hiányolja a
világ, hogy nincs közünk egymáshoz!

A pátriárka másik gondolata arról szólt, hogy az Egyház kapuja nyitott!
Milyen döbbenetes, ha a 2000 éves történetet nézzük, voltak olyan próbálkozások, hogy ezt a
kaput csukjuk be. Voltak olyan programok kívülről, hogy ezt a kaput csukjuk be. Akik bent
vannak,  azoknak  jó,  majd  csak  kihalnak,  de  ne  jöjjön  be  kívülről  senki.  Pedig  a  Föld
megújulásának ez a lehetősége: a kapu nyitva! Aki meg akar újulni, jöjjön be! Az emberek
ilyen kifogásokkal élnek, hogy ti sem vagytok jobbak itt a falakon belül. Lehet, hogy nem
vagyunk  jobbak,  de  mégis  a  mi  életünk  mozgatója,  hogy  mindig  érvényes  értékekhez
igazodunk! Azért, mert ez nem sikerül mindig, nem jelenti azt, hogy lemondunk arról, - mit
jelent az, - hogy összeadjuk az erőinket, mert egységben az erő!

Akik  a  kapukat  be  akarják  csukni,  azok  megosztani  akarnak.  Azok  attól  tartanak,  hogy
összeadják az erőiket. Gondoljunk csak a csíksomlyói pünkösdi búcsúra, ahol sok százezer
ember összejön. Nem biztos, hogy azok is nap mint nap imádkoznak, meg minden vasárnap
templomba mennek. Bár így történne! De azért ez a jelenség nagyon nagy igazságot fejez ki.
Ez nagyon fontos! 

A megújulás útja a nyitott kapu! Be lehet jönni! Meg lehet ismerni az Istent! Meg lehet
ismerni  egymást!  Lehet  kérni  a  Lélek  támogatását,  aki  majd megtanít  mindenre  és
eszetekbe juttat mindent, ahogy Jézus mondja! 

Tehát a Lélek tanít és eszünkbe juttatja az igazságokat! Tanít! A tanító a tanítványok eszére
hivatkozik.  Azért  tanít,  hogy  minél  többet  megismertessen  azzal  a  fiatallal.  Mennyivel
másképp tanít az édesanya. Az édesanya a gyereke szívére hat, arra gondol, hogy mit kellene
elrejteni a gyerek szívében. A Szentlélek így tanít! 

A Szentlélek nem tanítómester, a Szentlélek anya, úgy tanít bennünket, mint az édesanyánk,
a szívünkre írja az igazságait, nem az eszünkre, nem az agyunkba, nem kőre, a szívünkre! 

A Szentlélek eszetekbe juttat mindent!
Ismerős ez a gondolat, hogy hoppá, megvan! Eszembe jutott, igen! Mindig olyanról van szó,
nagyon fontos, de valahogy kiesett az emlékezetünkből. Hoppá, megvan, és akkor már lehet
ehhez újra igazodni. Jézus pont ezt mondta, amit mondtam nektek, amit tanítottam nektek, az

B 34

3



2015. 05. 24.

én példámat majd a Lélek megvilágosítja nektek! Rádöbbentek arra, hogy ez valóban az élet
útja! Nincs más!

Pünkösd  ünnepén  ezekkel  a  kérdésekkel  kell  az  embernek  foglalkozni.  Megújul  a  világ,
megújul a Föld,  ha ezekkel az értékekkel szembesülünk. Egyet  ne felejtsünk el,  a szavak
természete az, hogy elhangzanak és eltűnnek. Esetleg valami megmarad bennünk. 

De az adományok, a karizmák, a talentumok
azok léteznek, azok vannak!

Ha vannak, akkor nap mint nap hatnak!
Ez rendkívül fontos!

Víz, szél, tűz, a Lélekkel kapcsolatos hasonlatok
Egy-két szó, azokról a képekről, amit a Lélekkel kapcsolatosan hallunk. Víz, szél, tűz! Ezek is
mind-mind arról szólnak, hogy sajátos az adományok, adottságok hatása. 
Víz. Micsoda megnyugtató hallgatni, akár becsukott szemmel a forrás csobogását. Így hat!
Szél. Micsoda csoda, amikor az ember nagy szélben, zivatarban látja, hogy a szél belefúr a fák
lombkoronájába  és  mozgat  mindent!  Honnan  jön,  hová  megy,  ki  tudja,  de  mozgás
tapasztalható! 
Tűz. Több a tűz annál, mint az, hogy meg lehet melegedni nála. Több a tűz annál, mint az,
hogy lehet ételt főzni rajta. A tűz lángjainak játékát nézni egy cserkésztáborban, ülni a tűz
körül és csak nézni a lángok játékát. Mi minden mozdul az emberben!

Pünkösd ünnepén azért imádkozzunk, hogy mi valóban a pünkösdi Egyház tagjai legyünk!
Annak az Egyháznak tagjai legyünk, amely Egyházban a megváltottság jelen van! 

A megváltottság elsősorban az áldozatosságunkban mutatkozik meg
és abban, hogy kinyitjuk kapuinkat mindenkinek,

de legfőképpen a szívünk kapuját!

+  A M E N  +
Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves  Testvérek!  Ebben  az  imádságban  mindig  valami  központi  gondolat  mozgatja
szívünket!  Küldetésünk háttere  az,  hogy Jézus békéjében élünk! Jézus békéjében egyetlen
feltételt  kell  tudatosítani,  békességben  kell  lenni  önmagunkkal!  Aki  nincs  önmagával
békében, az nem ismeri önmagát! Az ilyen ember nem tud békességben élni a másik emberrel
sem! Kérjük Isten kegyelmét, hogy ez az ajándék, Jézus békéje betöltsön bennünket!

Mi Atyánk…

Szentmise befejezése

Kedves Testvérek!
Most különös vágyakozással fogadjuk az áldást! Kérjük Istent, hogy valóban tudjuk kitárni a
kapuinkat,  a  szívünket!  Úgy  menjünk  el  erről  a  szentmiséről,  hogy  vigyük  el  az  Isten
nagylelkűségét, szerető jóságát az emberekhez! Küldjünk isteni áldást Gazsinak is, aki sajnos
megbetegedett. Ezért nem tudott most itt lenni és árván maradtak az énekes fiatalok. Gazsinak
üzenjük, gyógyuljon meg!

+  Á L D Á S  +
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